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حجت الاسلام قمي:
 بازخواني شخصيت شهيد رئيسي 

بايد از »شخص محوري«  به »مكتب محوري« برسد

   مصطفي شاه كرمي
رئيس سازمان تبليغات اسلامي با تأكيد بر اينكه شهيد 
رئيسي صرفاً يك فرد نبود، بلكه نماينده يك مكتب بود، 
گفت: نبايد در پرداختن به ش�خصيت ايش�ان صرفاً بر 
ويژگي هاي فردي تأكيد كنيم، بلكه بايد رفتار و سلوك وي 
را در نسبت با مكتب انقلاب اسلامي تحليل و تبيين كرد. 
به گزارش »ج��وان«، مراس��م رونمايي از كت��اب »الگوي 
سياست ورزي شهيد« با محوريت بررسي دستاوردها و شيوه 
حكمراني شهيد آيت الله سيدابراهيم رئيسي، روز گذشته به 
همت پژوهشكده باقرالعلوم)ع( و با حضور جمعي از مسئولان 

و انديشمندان در سازمان تبليغات اسلامي برگزار شد. 
در ابتداي اين نشس��ت حجت الاس��لام موس��وي، مسئول 
پژوهشكده باقرالعلوم)ع(، با اش��اره به ضرورت ثبت ميراث 
فكري و اجرايي آيت آلله سيد ابراهيم رئيسي اظهار كرد: يكي 
از بزرگ ترين نعمت هايي ك��ه خداوند به ملت ما عطا كرده، 
فرزندان انقلابي  هس��تند كه پرچم اين حرك��ت الهي را در 
جهان برافراشتند. شهيد رئيسي از جمله اين بزرگواران است. 
هرچند درباره فداكاري هاي ايشان بسيار سخن گفته شده، 
اما امروز نيازمند ترس��يم دقيق و علمي الگوهاي رفتاري او 
براي نسل هاي آينده هستيم؛ كتاب، در اين مسير ابزار بسيار 
مهمي است.  وي افزود: سياس��ت ورزي در انقلاب اسلامي 
الگويي متفاوت از سياس��ت رايج جهاني پديد آورده است. 
تجربه هايي كه در اين بستر شكل گرفته، بايد به طور روشن 
ثبت و منتقل شود. پژوهشكده باقرالعلوم وظيفه خود مي داند 
دانش سياست ورزي را از الگوهاي غربي به سمت مدل هاي 
بومي و اسلامي بازگرداند. ش��هيد رئيسي، به  عنوان يكي از 
برجسته ترين نمونه هاي سياست ورزي انقلابي، مورد توجه 
اين اثر قرار گرفته و ۲۲ گفتار از صاحبنظران درباره ايشان در 

كتاب گنجانده شده است. 

علي بهادري جهرمي، سخنگوي پيشين دولت نيز با اشاره 
به تأثر عميق مردم از فقدان ش��هيد رئيسي گفت: ساعات 
اوليه خبر شهادت ش��هيد رئيس��ي، براي ملت ايران تلخ و 
جان فرسا بود. محبت مردم به او بي نظير و مثال زدني است؛ 
تشييع جنازه باشكوه ش��هيد جمهور در سراسر كشور گواه 
اين امر است. البته بهترين توصيف را مقام معظم رهبري از 
اين شهيد و ساير شهداي خدمت ارائه كردند.  وي ادامه داد: 
اشاعه و تبيين الگوي حكمراني شهداي انقلاب اسلامي يك 
ضرورت است، اما متأسفانه در اين زمينه ضعف هايي داريم؛ 
چه در عرصه نظري، چه در ميدان عمل. شهيد رئيسي يكي 
از موفق ترين نمونه هاي حكمراني اسلامي در سال هاي اخير 
بود. هرچند برخي ابعاد اين الگو هنوز ناشناخته باقي مانده، 
اما سه سال مديريت ايشان، داده هاي ارزشمندي در اختيار 

ما گذاشت كه بايد مستند و مدون شود. 
حجت الاسلام محمد قمي، رئيس سازمان تبليغات اسلامي 
نيز در اين نشست اظهار كرد: بخشي از محتواي كتاب فراتر از 
سياست ورزي مرسوم است؛ بايد مكتبي را كه شهيد رئيسي 
از آن برخاس��ت، بشناس��يم و عناصر اين مكتب را با رفتار او 
تطبيق دهيم. برخي از ويژگي هاي ش��هيد رئيسي مختص 
خود اوست، اما بايد آن دسته از صفاتي را كه در مكتب انقلاب 
اسلامي ريشه دارد نيز برجسته كنيم.  وي تأكيد كرد: رهبر 
معظم انقلاب در سه محور شخصيت شهيد رئيسي را توصيف 
كردند: تربيت يافته مكتب انقلاب، الگوي س��لوك سياسي و 
اجتماعي و نماد سياست ورزي اسلامي. برخي از نكاتي كه در 
اين كتاب آمده شايد از الگوهاي سياست فراتر باشد، اما فارغ 
از اين موضوع ما بايد بتوانيم مكتبي را ترسيم كنيم كه شهيد 
رئيسي متعلق به آن است. بايد مؤلفه هاي اين مكتب را با رفتار 
شهيد رئيسي تطبيق دهيم.  وي تصريح كرد: براي پرداختن 
به اين شهيد نبايد تنها به نكات خاص اكتفا كرد، مثلًا صفاتي 
كه تنها در شهيد رئيسي بوده  است، بلكه مي توان به سيره هاي 
ديگري از ايشان پرداخت كه در ديگران نيز بوده اما در شهيد 

رئيسي به شكل كامل تري ديده شده است. 
اس��ماعيل نوده فراهاني، عض��و مركز پژوهش ه��اي مجلس، 
در س��خناني اظهار كرد: دولت ش��هيد رئيس��ي فراتر از قالب 
تكنوكراتيك، به دنبال ايجاد وحدت اجتماعي بود. اين دولت 
از شكاف س��ازي در جامعه پرهيز مي كرد و اين روحيه، حاصل 
شخصيت سياست ورز او بود؛ سياست ورزي كه ولايت پذيري، 
اعتماد به جوانان و انصاف در تصميم گيري از ويژگي هاي او بود.

 ترامپ و سياست هايش 
سوژه اصلي فيلمسازان كن

مديرگروه مطالعات فرهنگي، اجتماعي مركز اسناد دفاع مقدس:
اميدوارم كتاب »بانوي چريك« به دست مقام معظم رهبري برسد

كتاب »بان�وي چريك« يك�ي از اثرگذارتري�ن كتاب هايي 
اس�ت ك�ه در ح�وزه دف�اع مق�دس تدوي�ن شده اس�ت؛ 
اميدواريم اين كتاب به دس�ت مقام معظم رهبري برس�د. 
به گزارش »جوان«، آيي��ن رونمايي از كت��اب »بانوي چريك«؛ 
روايت زندگي و مب��ارزات مرحومه مرضيه حديدچ��ي )دباغ( در 
سالن اجتماعات مركز اسناد، تحقيقات و نشر معارف دفاع مقدس 
و مجاهدت هاي س��پاه برگزار ش��د.  در اين مراسم حسن علايي 
مديرگروه مطالعات فرهنگي، اجتماعي مركز اسناد، تحقيقات و نشر 
معارف دفاع مقدس گفت: در اين گروه به تأليف زندگينامه مستند 
فرماندهان شهيد ش��اخص مي پردازيم و در ادامه فعاليت هايمان 
ليستي را طبق ضوابط و ش��اخص هاي تعيين شده در گروه تهيه 
كرده ايم كه قرار است كتاب بيش از ۱۳۰ فرمانده شهيد شاخص 
دفاع مقدس منتشر ش��ود. يكي از اسامي فرمانده شهدا، مرحومه 
مرضيه دباغ اس��ت.  وي ادامه داد: فرمايشات مقام معظم رهبري 
در آبان سال ۱۴۰۲ انگيزه ما را براي چاپ كتاب »بانوي چريك« 

۱۰۰برابر كرد. ايش��ان در آن س��خنراني مطالبه اي كردند تا در 
خصوص خانم حديدچي بانوي نمونه انقلاب اس��لامي، كارهاي 
هنري و ادبي انجام شود. ما پس از فرمايشات ايشان، چاپ كتابي 
درباره خانم حديدچي را در دس��تور كار قرار داديم و نگارش آن را 
برعهده خانم زارع پور گذاش��تيم.  مدير گروه مطالعات فرهنگي، 
اجتماعي مركز اسناد، تحقيقات و نشر معارف دفاع مقدس گفت: 
كتاب بانوي چريك، يكي اثرگذارترين كتاب هايي است كه در حوزه 
دفاع مقدس تدوين شده است. مقام معظم رهبري در سال هاي اخير 
و در ديدار با دست اندركاران بزرگداشت ستاد شهداي استان ها بر 
چندين مورد مطالبه گري داشتند كه يكي از آنها تأثيرگذاري كتاب 
و تحول آفريني آن است. ايشان بر اين موضوع تأكيد داشتند كه بايد 
به خروجي كار توجه كنيم و يكي از افتخارات مركز اسناد، تحقيقات 
و نشر معارف دفاع مقدس، چاپ كتاب »بانوي چريك« در حوزه 
فعاليت هاي عمومي است.  وي افزود: تلاش خانم زارع پور تنها به 
تدوين كتاب »بانوي چريك« ختم نمي شود و قرار است به زودي 
كتاب دومي درباره شخصيت مرحوم حديدچي به صورت مستند 
توسط مركز اسناد، تحقيقات و نش��ر معارف دفاع مقدس منتشر 
شود. كتاب بانوي چريك، داستان زندگي خانم حديدچي است، اما 
كتاب دوم روايت مستند زندگي او خواهد بود.  علايي گفت: خانم 
زارع پور، نويسنده كتاب »بانوي چريك« براي مصاحبه با نزديك به 
۹۰ راوي، به شهرهاي مختلف سفر كرد. همچنين خانواده مرحوم 
دباغ همكاري حداكثري را با او داش��تند. اميدواريم اين كتاب به 
دست مقام معظم رهبري برسد به اين دليل كه به ايشان بگوييم 

مطالبه تان را محقق كرديم و به آن جامه عمل پوشانديم.

    نشر

     دریچه
    احمد جوان

فيلمس�ازان مط�رح س�ينماي جه�ان ب�ا 
حضورشان در جش�نواره فيلم كن به ترامپ 
و سياس�ت هايش طعنه و كناي�ه مي زنند تا 
هفتاد و هش�تمين جش�نواره ك�ن بيش از 
گذشته رنگ و بويي سياسي به خود بگيرد. 
هرچه مي گذرد بر تعداد منتق��دان و مخالفان 
رئيس جمه��ور امري��كا اف��زوده مي ش��ود. هر 
فيلمسازي از هر تريبوني كه بتواند دونالد ترامپ 
را به باد انتقاد مي گيرد. سينماگران امريكايي در 
اين مورد پيشتاز هس��تند و مشخص است دل 
هاليوودي ها هنوز با ترامپ صاف نشده و بعيد به 
نظر مي رسد اين رابطه تيره و تار به اين زودي ها 

صاف و شفاف شود. 
اوايل ماه م��ي  )همين ماه(، ترام��پ در پلتفرم 
اجتماعي خود، تعرف��ه ۱۰۰ درصدي را بر تمام 
فيلم هاي »توليد شده در سرزمين هاي خارجي« 
اعلام و ادعا كرد صنعت سينماي ايالات متحده 
در حال مرگ »بسيار س��ريع« است، زيرا تعداد 
فزاينده اي از فيلمسازان امريكايي براي استفاده 
از مشوق هاي مالياتي يا هزينه هاي توليد ارزان تر 

در كشورهاي ديگر فيلمبرداري مي كنند. 
   حمله به تعرفه هاي ترامپ

وضع همين تعرفه ه��اي غيرمنطق��ي يكي از 
مهم ترين دلايل كارگردانان در مخالفت با ترامپ 
است. خبرنگاران در نشس��ت هاي مطبوعاتي 
اولين سؤال شان پيرامون همين موضوع است 
و بيشتر فيلمسازان امريكايي با صحبت هايشان 
مخالفت جدي و صريح خود را با سياست هاي 

ترامپ نشان داده اند. 
وس اندرسون، يكي از كارگردانان مطرح امريكايي 
طرح دونالد ترامپ براي اعمال تعرفه هاي سنگين 
بر فيلم هاي خارجي را به س��خره گرفته و گفته 
است اين طرح عمدتاً به فيلمسازاني مانند او ضربه 
مالي مي زند و در عمل غيرقابل اجرا خواهد بود. 

اندرسون كه براي تبليغ فيلم جديد خود »طرح 
فنيقي« كه بيش��تر در اس��توديو بابلزبرگ در 
پوتسدام آلمان فيلمبرداري شده و در حال حاضر 
در كن حضور دارد، درباره وضع تعرفه هاي ترامپ 
چنين گفت: »اين تعرفه به دليل ۱۰۰ درصدي 
بودن آن جذاب اس��ت. من در آن حوزه اقتصاد 
متخصص نيستم، اما احس��اس مي كنم ترامپ 
مي گويد كه مي خواهد تمام پول را بگيرد، پس 

چه چيزي گيرمان مي آيد؟«

   مراقب حرف زدنت باش
اسپايك لي ديگر كارگردان مطرح امريكايي كه توجه 
به مسائل نژادي، اجتماعي و سياسي در آثارش مشهود 
اس��ت، امس��ال با فيلم »بالاترين و پايين ترين« در 
جشنواره كن حضور دارد. او نيز در جلسه مطبوعاتي 
فيلمش به دونالد ترامپ كنايه زده و سياس��ت هاي 
رئيس جمهور امريكا را مورد انتقاد قرار داده اس��ت. 
وقتي از او سؤال شد آيا رسانه هاي اجتماعي اخلاق را 
در امريكا به خطر انداخته اند، لي پاسخ داد: »نمي دانم 
با توجه به اينكه چه كسي رئيس جمهور است، چقدر 
مي توانيم در م��ورد ارزش ه��اي امريكايي صحبت 
كنيم.« او در ادامه صحبت هايش باز هم كنايه آميز 
حرف هايش را زد: »همس��رم گفت اسپايك، خيلي 
مراقب حرف زدنت باش!« اما مس��ئله اين است كه 
فكر نمي كنم بتوانيم رسانه هاي اجتماعي را محكوم 
كنيم. مردم همين حرف را در مورد فيلم يا هر چيز 
ديگري مي زنند. بنابراين من قصد ندارم اين فرم را 

اهريمني جلوه دهم.«
كمی بعد، وقتي مستقيماً از او در مورد تعرفه هاي 
پيشنهادي ترامپ بر فيلم هاي خارجي پرسيده 
شد، لي گفت كه »پاس��خي براي آن ندارد«، اما 

اذعان كرد »مردم آسيب مي بينند.« 
اين كارگردان امريكايي در ادامه اينگونه گفت: 
»هيچ كس كاري نمي كند. اين مرد فقط گفت 
كه مي خواهد برای ه��ر فيلمي كه فيلمبرداري 
مي ش��ود تعرفه وضع كند.. نمي دانم اين چطور 
قرار است عملي شود.«  لي در ادامه به قولي كه به 
همسرش داده بود عمل كرد و از نقد كردن ترامپ 

و سياست هايش فاصله گرفت. 
   تلاش براي هوشيار ماندن و زنده  بودن

كريستين استوارت يكي ديگر از بازيگران مشهور 

هاليوود كه با اولين تجرب��ه كارگرداني خود در 
جش��نواره كن حضور دارد، راه مقابله با س��ايه 
»تاريك و بسيار سياه« دونالد ترامپ در هاليوود 
را »جنگ« براي داشتن بهترين ها دانست.  او در 
پاسخ به اين پرسش كه سايه ترامپ، رئيس جمهور 
امريكا بر هاليوود و صنعت فيلم تا چه اندازه بزرگ 
است و آيا ترسي از قرار گرفتن در »ليست سياه 
ترامپ« دارد يا خير، عنوان كرد: »به نظر من سايه 

ترامپ تاريك و بسيار سياه است.«
 استوارت تأكيد كرد كاري كه بايد براي عبور از 
اين شرايط انجام دهيم تلاش براي هوشيار ماندن 
و زنده  بودن است: »بايد انتظار بدترين ها را داشته 

باشيم و براي بهترين ها بجنگيم.« 
اين هنرمند ۳۶ ساله همچنين در واكنش به طرح 
تعرفه اي ترامپ و اشاعه فرهنگ احتياط در هاليوود 
عنوان كرد: »ما ه��ر روز درباره اين موضوع حرف 
مي زنيم و از خود مي پرسيم بالاخره چه مي شود؟ 
نه اينكه قبلًا شرايط خطرناك نبود، ولي حالا اين 
خطر به شكلي كاملاً عيني، اساسي و حياتي وجود 

دارد و طبيعتاً وحشتناك هم هست.« 
 اين بازيگر سرش��ناس ادامه داد: »ما در جهاني 
زندگي مي كنيم كه ب��ا گذر هر ثاني��ه در حال 
فروپاشي  اس��ت. همه  ما مدام با نگراني به پشت 
س��رمان نگاه مي كنيم و مي گوييم لعنتي، چه 

خبره؟ اين موضوع واقعاً ترسناك است.«
اس��توارت، زندگ��ي در دوران ترام��پ را مملو از 
»هيجان« توصيف و خاطرنشان كرد: »جالب است 
كه همگي مي توانيم با صداي بلند حرف بزنيم، اما 
درعين حال كسي نمي داند اين سخن گفتن تأثيري 

دارد يا نه و نمي دانيم چه اتفاقي قرار است بيفتد.«
ريچارد لينك ليت��ر ديگر كارگردان برجس��ته 
امريكايي است كه علاقه مندان به سينما او را با 
س��ه گانه »پيش از طلوع«، »پي��ش از غروب« و 
»پيش از نيمه شب« به ياد مي آورند. لينك ليتر 
در نشس��ت خبري فيلم جديدش »م��وج نو«، 
در جش��نواره كن درباره تهدي��د اخير ترامپ به 
وضع تعرفه ۱۰۰ درصدي بر فيلم هاي خارجي 
صحبت ك��رد و تزلزل رئيس جمه��ور امريكا در 
تصميم گيري را به رخ كشيد و عملي  شدن چنين 
پيشنهادي را زير سؤال برد: »قرار نيست اين اتفاق 
بيفتد، درست است؟ ترامپ روزي 5۰ بار نظرش را 

عوض مي كند.«
لينك ليتر با تأكيد بر اينكه سينما تنها »صنعت 
صادراتي« امريكاس��ت، افزود: »خيلي احمقانه 
اس��ت كه فراموش��ش كنيد! اصلًا لازم نيست 

درباره اش]طرح تعرفه اي[ صحبت كنيم.«
جدال فيلمسازان امريكايي با ترامپ در جشنواره 
فيلم كن به اوج خود رس��يده اس��ت. آنها از هر 
تريبوني به شكلي صريح حرف هايشان را مي زنند 
و مخالفت خودشان را اعلام مي كنند. اگر ترامپ 
در مورد وضع تعرفه هاي��ش درباره محصولات 
فرهنگي مثل فيلم كوتاه نيايد، وضع براي كليت 
سينماي امريكا سخت و بغرنج خواهد شد.  ترامپ 
كه در روزهاي نخست رياست جمهوري اش در 
تلاش بود هاليوودي ها را با خود همراه كند، حالا با 
اعمال سياست هايش دوباره مغضوب كارگردانان 
ش��ده اس��ت. ادامه اين روند رابطه هنرمندان و 
ترامپ را پرچالش تر از گذشته خواهد كرد و شايد 

شرايط را در هاليوود به بن بست بكشاند. 

از  يك��ي  اندرس��ون،  وس 
كارگردانان مطرح امريكايي 
ط��رح دونالد ترام��پ براي 
اعمال تعرفه هاي س��نگين 
بر فيلم هاي خارج��ي را به 
سخره گرفته و گفته است اين 
طرح عمدتاً به فيلمسازاني 
مانند او ضربه مالي مي زند

    رویداد

 رونمايي از مستند »سرزده«
 در سالگرد شهادت شهداي خدمت

پوستر و تيزر مجموعه مستند »سرزده« همزمان با اولين سالگرد 
شهادت شهيد سيدابراهيم رئيسي و همراهان وي رونمايي شد. 
به گزارش ج��وان از روابط عمومي اثر، مس��تند هفت قس��متي 
»سرزده« محصول مركز مستند سوره و ساخته مشترك ميثم 
سيفي، اميرحسين اس��يوند، علي ظهيري، حميدرضا بهوندي، 
علي حرداني، صادق حصيمي و پرمان اميدي است.  »سرزده«، 
روايتگر رخدادهاي خاص و ش��نيده نش��ده از سفرهاي استاني 
شهيد سيدابراهيم رئيسي و توجه ويژه او به مشكلات معيشتي 
و اقتصادي محرومان و مناط��ق كم بضاعت اس��ت.  اين كار در 
استان هاي خوزستان، زنجان، كهگيلويه و بويراحمد و چهارمحال 
و بختياري توليد شده كه توجه ويژه مركز مستند سوره به رويكرد 
فراتهران را نشان مي دهد.  سفر سرزده شهيد رئيسي به منطقه 
زلزله زده انديكا و پيگيري هاي وي جهت رفع مش��كلات مردم، 
گفت وگوي بي واس��طه با يك جوان پيك موتوري در حاش��يه 
بازگش��ت از مصلاي اهواز، ديدار ب��ا كارگ��ران هفت تپه و حل 
مشكلات اين شركت، بازديد از منطقه محروم جفير خوزستان، 
بازديد از محله محروم كوي فلسطين زنجان و پيگيري مشكلات 
آنان، بازديد از كارخانه ورشكسته قند ياسوج و احياي اين كارخانه 
و روايت بي بي گل بختياري كه در جريان بازديد ش��هيد رئيسي 
از مناطق عشايري استان چهارمحال و بختياري جلوي ماشين 
شهيد رئيسي را گرفت و با او گفت وگو كرد، موضوعاتي است كه در 

اين مستند هفت قسمتي روايت و به تصوير كشيده شده است. 
-----------------------------------------------------

 بازگشت اموال مسروقه موزه 
شاه نعمت الله ولي

دفت�ر مركزي حراس�ت س�ازمان اوق�اف و ام�ور خيريه از 
شناسايي و دس�تگيري مظنون اصلي س�رقت از موزه شاه 

نعمت الله ولي خبر داد. 
به گزارش جوان از سازمان اوقاف و امور خيريه، با دستور پيگيري 
ويژه موضوع سرقت اموال موزه شاه نعمت الله ولي، توسط رئيس 
س��ازمان اوقاف و امور خيريه و همكاري با نيروهاي زحمتكش 
فراجا اموال تاريخي و نس��خ خطي مس��روقه كه پيش از اين از 
موزه به سرقت رفته بود، پس از پيگيري هاي قضايي و امنيتي، 
كشف و به موزه بازگردانده شده اند.  پيشتر دادستان عمومي و 
انقلاب ماهان اعلام كرده بود پرونده اين سرقت به صورت ويژه و با 
اولويت در دستگاه قضايي و نهادهاي انتظامي و اطلاعاتي در حال 
رسيدگي است.  در همين حال، سازمان اوقاف به عنوان متولي 
مجموعه تاريخي ش��اه نعمت الله ولي، ضمن قدرداني از تلاش 
نيروهاي انتظامي و دس��تگاه قضايي بر لزوم تقويت تجهيزات 

حفاظتي و نظارتي در اماكن تاريخي تأكيد كرد.
-----------------------------------------------------

 هادي حجازي فر 
»ابوذر« سريال سلمان فارسي مي شود؟

هادي حجازي فر، بازيگر س�ينماي ايران ظاهراً نامزد نهايي 
نقش ابوذر در سريال »سلمان فارسي« است و اگر اين همكاري 
به قطعيت برسد تا چند ماه آينده جلوي دوربين خواهد رفت. 
به گزارش »جوان«، س��ريال »س��لمان فارس��ي« به كارگرداني 
داوود ميرباقري در شهرك غزالي در حال ساخت و تصويربرداري 
است. گروه همچنان در حال ضبط سكانس هاي مربوط به ايران 
باس��تان هس��تند كه دوران نوجواني و كودكي سلمان فارسي را 
ش��امل مي ش��ود.  باربد ش��ريفيان دوران نوجواني، امير رضايي 
جواني و عليرضا شجاع نوري ميانسالي نقش سلمان فارسي را ايفا 
مي كنند و اين سريال در چند فصل ساخته مي شود.  اين سريال 
از بازيگران ش��اخصي براي نقش هاي مختلف بهره گرفته است؛ 
فرهاد اصلاني، محمدرضا هدايتي، زنده ياد چنگيز جليلوند، علي 
دهكردي، حسام منظور و ستاره اسكندري از جمله بازيگران اين 
سريال پرستاره هستند.  »سلمان فارسي«، پروژه فاخر صداوسيما 
با حضور چهره هاي شاخص و توانمند س��ينما، تئاتر و تلويزيون 
س��اخته مي ش��ود و مذاكره با بازيگران براي ايفاي نقش در اين 
س��ريال همچنان ادامه دارد. از جمله بازيگراني كه شنيده شده 
براي حضورش در اين س��ريال با او مذاكره و رايزني ش��ده هادي 
حجازي فر، بازيگر تئاتر و سينماست كه در سال هاي اخير در فيلم 
و سريال هاي مختلف خوش درخشيده و براي بازي در نقش ابوذر با 
او گفت وگو شده است.  البته او چند ماه ديگر و پس از قطعي شدن 
حضورش در اين سريال قرار است جلوي دوربين برود و اين روزها 
درگير پروژه هاي مختلف است. با اين حال نقش ابوذر به او پيشنهاد 

شده و براي پذيرفتن نقش، فيلمنامه را هم خوانده است. 

    دیده بان

جعفر دهقان در آيين تكريم از بازيگران پيشكسوت سينماي مقاومت:

سينماي دفاع مقدس را از انزوا خارج كنيم
همسر شهيد دقايقي: شهيد دقايقي باور داشت مقاومت زمان و مكان نمي شناسد  و مبارزه با ظلم مرزي ندارد. او نه تنها براي ايران، بلكه براي تمام جهان اسلام مي جنگيد

   سيدمرتضي ذاكر
دومين روز جشنواره بين المللي فيلم مقاومت با تجليل از خانواده و 
همسر شهيد اس�ماعيل دقايقي، تجليل از جعفر دهقان و همچنين 
معرفي داوران بخ�ش اصلي هجدهمين جش�نواره بين المللي فيلم 
مقاومت و اك�ران آثار منتخب در س�الن هاي جش�نواره همراه بود. 
به گزارش جوان از روابط عمومي هجدهمين جش��نواره بين المللي فيلم 
مقاومت، دومين روز اين رويداد هنري با حضور پرشور مخاطبان، هنرمندان 
و خانواده هاي شهدا برگزار شد. محور اصلي اين روز، برگزاري آيين باشكوه 
بزرگداشت فرمانده شهيد اسماعيل دقايقي، تجليل از هنرمند پيشكسوت 
سينما، جعفر دهقان و اكران آثار منتخب در سالن هاي جشنواره بود. در 
آيين بزرگداشت شهيد دقايقي و تجليل از استاد جعفر دهقان، ابتدا كليپي 
از زندگي و فعاليت هاي جعفر دهقان و سپس شهيد دقايقي سرافراز پخش 
شد. پس از آن جعفر دهقان، بازيگر مطرح سينما و تلويزيون طي سخناني از 
كم توجهي به سينماي دفاع مقدس گلايه كرد و خواستار حمايت جدي تر از 
اين حوزه شد.  دهقان با تأكيد بر نقش بي بديل شهدا در شكل گيري هويت 
امروز ايران گفت: »هر بار كه تصاوير شهدا را مي بينم، ناخودآگاه به گذشته 
فكر مي كنم. به اينكه چه كساني بوديم، چه ش��ديم و به كجا مي رويم. ما 
هميشه مديون شهدا هستيم و بايد از خود بپرسيم براي پاسداشت يادشان 
چه كرده ايم.« او با انتقاد از كمرنگ ش��دن س��ينماي دفاع مقدس افزود: 
»متأس��فانه اين ژانر به مرور زمان به حاش��يه رفته و در برخي موارد نيز 
فراموش شده است. در حالي كه هنوز حرف هاي ناگفته بسياري در دل اين 

سينما باقي مانده كه مي تواند براي نسل امروز الهام بخش باشد.«
اين بازيگر باسابقه با اشاره به تجربه هاي موفق سينماي مقاومت در سطح 

منطقه اي گفت: »س��ينماي مقاومت در برخي كشورها توانسته جهاني 
شود، اما س��ينماي دفاع مقدس ما هنوز در داخل كش��ور محصور مانده 
است. اگر اين دو شاخه به هم متصل ش��وند، مي توانند صداي مظلومان 
را به جهانيان برس��انند.« جعفر دهقان در پايان از مس��ئولان فرهنگي 
خواست با تدوين سياست هاي حمايتي، ش��رايط را براي توليد آثار دفاع 
مقدس آسان تر كنند: »فيلمسازاني كه مي خواهند وارد اين حوزه شوند 
نبايد دغدغه بودجه و حمايت داشته باشند. بايد به آنها كمك شود تا اين 

سينماي متعالي زنده و پويا باقي بماند.« 
در آيين بزرگداشت فرمانده شهيد اسماعيل دقايقي، همسر اين شهيد نيز با 
سخناني كوتاه درباره زندگي مشترك و روحيه جهادي شهيد سخنانی را ايراد 
كرد كه با استقبال و احساسات حاضران همراه شد.  وي در بخشي از سخنان 
خود گفت: »شهيد دقايقي از نخستين روزهاي زندگي مشترك با من، مسير 

روشني را ترسيم كرده بود. او باور داشت مقاومت زمان و مكان نمي شناسد و 
مبارزه با ظلم مرزي ندارد.« او با تأكيد بر شخصيت اخلاقي، معنوي و انقلابي 
شهيد دقايقي افزود: »در دو س��ال زندگي مان، فقط يك سال را به صورت 
حضوري كنار او بودم، چراكه بيش��تر عمر خود را در جبهه ه��ا گذراند، اما 

هميشه شاكر خداوند بوده  و هيچ گاه گله اي از اين مسير نداشته ام.«
همسر شهيد دقايقي در بخش ديگري از صحبت هايش با اشاره به يكي از 
پيام هاي صوتي شهيد كه از زمان جنگ باقي مانده است، گفت: »شهيد در 
شرايط سخت عملياتي گفته بود اگر از گردان ۳۰۰ نفري يك نفر زنده ماند 
بايد مقاومت كند، چون فرمانده اصلي ما امام زمان)عج( اس��ت. اين جمله 
امروز هم راهگشاس��ت.« او همچنين با اش��اره به نقش بين المللي شهيد 
دقايقي در فرماندهي مجاهدان عراقي در تيپ بدر تأكيد كرد: »او نه تنها براي 
ايران، بلكه براي تمام جهان اسلام مي جنگيد. حتي رزمندگان عراقي باور 
داشتند كه ايشان عرب است و وصيت كرده بودند پس از شهادت، پيكرش 
را به عراق بازگردانند.« در پايان به پاس صبر، ايثار، تربيت فرزندان صالح 
و حفظ روحيه مقاومت در خانواده شهيد از همسر گرامي شهيد اسماعيل 

دقايقي با اهداي لوح افتخار توسط مسئولان جشنواره تجليل شد. 
   معرفي داوران بخش اصلي جشنواره

داوران بخش اصلي هجدهمين جشنواره بين المللي فيلم مقاومت معرفي 
شدند. محمدرضاش��رف الدين، همايون اس��عديان، مهدي فرجي، ژاله 
صامتي و روح الله سهرابي آثار سينمايي دوره هجدهم جشنواره بين المللي 
فيلم مقاومت را داوري مي كنند.  محمدرضا شرف الدين تهيه كننده سينما، 
طراح جلوه هاي ويژه ميداني، مدير فرهنگي و مديرعامل انجمن اس��بق 

سينماي انقلاب و دفاع مقدس است. 
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امير المؤمنين علي )ع(:

عيب تو تا زماني كه روزگار 
با تو هماهنگ است، پنهان 

مي ماند. 
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